

## 凡 例

- 一、本年報係依統計法及其施行細則相關規定編製，以原臺灣省政府農林廳編印之「臺灣農業年報」為架構與內容，加以擴編而成。旨在以數字報導農、林、漁、牧之生產、價格、成本、農業及農食鏈、農產貿易、糧食供需、農業天然災害與救助等各項最新基本統計，俾便瞭解整體農業概況。
- 二、本年報資料地區範圍除另有註明外，均以全國為地區範圍。
- 三、本年報資料時期屬靜態資料者以113年12月31日為準，屬動態資料者以113年1月至12月資料為準。部分資料因最新調查統計結果尚未產生，故以112年資料刊載。
- 四、本年報所載數字如與前期內容不同者，應以本期為準。
- 五、本年報各項資料來源、說明及附註，分別於各表下方註明。
- 六、本年報部分數字，由於尾數四捨五入關係，總數與細數之間，容或未能完全吻合。
- 七、本年報所用度量衡單位以公制為準，金額（價值）則以新臺幣計算，其有特殊情形者，均分別於各表中註明。
- 八、本年報所用符號代表意義如下：
  - p：表示初步統計數
  - f：表示預測數
  - r：表示修正數
  - e：表示估計數
  - ：表示無數值或數值無統計
  - ...：表示數值尚未發布
  - 0：表示數值不及半單位
  - \*：表示當年度以前（含當年度）資料地區範圍為全國（不含金門縣及連江縣）

## Background and Abbreviations

- I. The Yearbook is compiled in accordance with the Statistic Law and its enforcement rules. The Yearbook employs “Taiwan Agricultural Yearbook” compiled by Department of Agriculture and Forestry of Taiwan Provincial Government as framework and basic contents. The Yearbook is completed pursuant to an expansion of Taiwan Agricultural Yearbook. The Yearbook is published to provide the most update basic numeric statistics on production, price, and cost related to agriculture, forestry, fishery and animal husbandry, agriculture and agri-food accounts, agricultural trade, food supply and utilization, as well as on agricultural natural disasters and corresponding aid. Thus, an overall agricultural status can be presented to the public.
- II. The area covered for information contained in the Yearbook is nationwide Region, unless there is an indication otherwise.
- III. The period of the static information contained in the Yearbook is as of December 31, 2024. The period for the dynamic information is from January to December of 2024. Partial information is data of 2023 due to the fact that the most update statistic results have not

been generated.

- IV. Figures given in this issue which do not agree with the corresponding figures in the previous are due to authorized corrections made.
- V. The source of information, explanations and notes are provided in the following tables of the Yearbook.
- VI. There might be some inconsistency in aggregation of detailed numbers and the total in the Yearbook due to the rounding up of the decimal fractions.
- VII. The measurement units in the Yearbook are based upon the metric system. Dollar amounts (value) are indicated in NT dollars. Indications will be made in the tables for special situations.
- VIII. Symbols adopted by the Yearbook are as follows:
  - p : stands for the preliminary estimate
  - f : stands for the forecasted figure
  - r : stands for the revised figure
  - e : stands for the estimated figure
  - : stands for zero or not available
  - ... : stands for not yet published
  - 0 : stands for less than a half unit
  - \* : stands for the data area before the current year (including the current year) is nationwide region(excluding Kinmen County and Lienchiang County).